

Фактические затраты по проекту, 01002152 "Содействие в наращивании потенциала Центральной комиссии по проведению выборов и референдумов в Туркменистане"				
Достигнутые результаты в 2024 г.	Описание расходов	Фактические затраты за 2024г.		
		Сумма от Правительства Туркменистана в долларах США	Сумма от ПРООН в долларах США	Всего в долларах США
Мероприятие 1.2.Проведен семинар для рассмотрения и обсуждения различных вариантов создания единого реестра избирателей с данными с гендерной разбивкой. Проведены серии консультаций. В ходе семинара участники рассмотрели инновационные подходы в процессе регистрации избирателей и обсудили рекомендации по проекту закона Туркменистана о Едином государственном регистре избирателей. Г-жа Гульнара Искакова, международный эксперт в области избирательного права и администрирования, провела мероприятие, используя свой обширный опыт для обогащения дискуссий о практических стратегиях внедрения унифицированного регистра избирателей.	Для проведения семинара по рассмотрению и обсуждению различных вариантов создания единого реестра избирателей с данными с гендерной разбивкой. Проведены серии консультаций. Нанят международный эксперт через систему GPN Roster и проведен двухдневный семинар 9-10 декабря, 2024 года.	\$4,652.86		\$4,652.86
	Административные расходы (7%)			
		\$325.70	\$0.00	\$325.70
Итого по Результату 1.2.		\$4,978.56	\$0.00	\$4,978.56
Результат 1.3. Составлен “документа с изложением предложенных вариантов” для создания единого реестра избирателей с гендерными данными сотрудников избирательных комиссий улучшился. Данный документ отправлен на рассмотрение партнеров.	Поддержать ЦИК и другие заинтересованные стороны в составлении “документа с изложением предложенных вариантов” для создания единого реестра избирателей с гендерными данными. Данный документ отправлен на рассмотрение партнеров.	\$752.29	\$0.00	\$752.29
	Административные расходы (7%)			
		52.65	\$0.00	\$52.65
Итого по Результату 1.3.		\$804.94	\$0.00	\$804.94
Результат 2.1. Организация BRIDGE тренингов для членов ЦИК с гендерно-ориентированным подходом. Был проведен четырехдневный тренинг BRIDGE (Building Resources in Democracy, Governance, and Elections) на тему «Введение в администрирование выборов», который прошел в Ашхабаде с 19 по 21 февраля 2025 г.. Обучение провели международные аккредитованные эксперты BRIDGE, г-жа Натиа Кашкашвили и г-н Шалва Цхакая для представителей ЦИК, велятских избирательных комиссий, избирательных органов города Ашхабада и Аркадага, а также представителей политических партий и средств массовой информации.	Проведен четырехдневный тренинг BRIDGE (Building Resources in Democracy, Governance, and Elections) на тему «Введение в администрирование выборов», который прошел в Ашхабаде с 19 по 21 февраля 2025 г..	\$5,557.40		
	Административные расходы (7%)	\$389.01		
Итого по Результату 2.1.		\$5,946.41		

Результат 2.2. Создание учебного центра, включая учебную библиотеку при Центральной избирательной комиссии	Техническая поддержка в имплементации проекта	\$414.85		
	Административные расходы (7%)	\$29.04		
	Итого по Результату 2.1.	\$443.89		
Результат 3.1. Проведение анализа тенденций и соответствующих примеров по расширению участия женщин в политической жизни, включая введение Временных специальных мер (ВСМ)	Операционные расходы	\$476.32		
	Административные расходы (7%)	\$33.34		
	Итого по Управлению проектом Результату 3.1.	\$509.66	\$0.00	\$0.00
	Со-финансирование со стороны Правительства Туркменистана без учета процента за общее управление	\$11,853.72	\$0.00	\$11,853.72
	Со-финансирование со стороны Правительства Туркменистана с учетом процента за общее управление	\$12,683.46	\$0.00	\$12,683.46
	7% процентов за общее управление	\$829.74	\$0.00	\$829.74
	Вклад со стороны ПРООН	\$0.00	\$0.00	\$0.00
	ИТОГО затраты по проекту за 2024 год	\$12,683.46	\$0.00	\$12,683.46

Подготовлен: Лачин Артыкова, Проектный менеджер "Оказание содействия в имплементации Национального плана действий в области прав человека"

DocuSigned by:
Лачин Артыкова
1B05F16D9DC6421...

Одобен: Гулалек Волмаммедова, Программный аналитик по вопросам управления, экономического развития ПРООН

DocuSigned by:
Gulalek Ummamedova
AAAFB47BB11A443...

Donor report on actual expenses for the project No. 01002152 "Assistance in building the capacity of the Central Commission for Elections and Referendums in Turkmenistan"

Results achieved in 2024	Description of expenses	Actual expenses for 2024		
		Amount from the Government of Turkmenistan in USD	Amount from UNDP in USD	Total in USD
Result 1.2. A workshop was held to review and discuss various options for creating a unified voter register with gender-disaggregated data. A series of consultations were held. During the workshop, participants considered innovative approaches to the voter registration process and discussed recommendations for Turkmenistan's draft law on the Unified State Voter Register. Ms Gulnara Isakova, an international expert in electoral law and administration, conducted the event, using her extensive experience to enrich discussions on practical strategies for implementing a unified voter register.	To conduct a workshop to review and discuss various options for creating a unified voter register with gender-disaggregated data. A series of consultations have been conducted. An international expert was recruited through the GPN Roster system and a two-day workshop was held on 9-10 December, 2024.	\$4,652.86		\$4,652.86
	Administrative expenses (7%)			
		\$325.70	\$0.00	\$325.70
	Total for Result 1.2.	\$4,978.56	\$0.00	\$4,978.56
Result 1.3. A paper outlining the proposed options for the creation of a unified voter register with gender data of election officials was drafted. This document has been sent to partners for review.	Support the CEC and other stakeholders in drafting a 'options paper' for the establishment of a unified gender-sensitive voter register. This document has been sent to partners for consideration.	\$752.29	\$0.00	\$752.29
	Administrative expenses (7%)	\$52.65	\$0.00	\$52.65
	Total for Result 1.3.	\$804.94	\$0.00	\$804.94
Result 2.1. Organisation of BRIDGE trainings for CEC members with a gender-sensitive approach. A four-day BRIDGE (Building Resources in Democracy, Governance, and Elections) training on 'Introduction to Election Administration' was held in Ashgabat from 19 to 21 February 2025. The training was conducted by BRIDGE internationally accredited experts, Ms Natia Kashkashvili and Mr Shalva Tskhakaya for representatives of the CEC, velayat (regional) election commissions, Ashgabat and Arkadag city election authorities, as well as representatives of political parties and media.	A four-day BRIDGE (Building Resources in Democracy, Governance, and Elections) training on 'Introduction to Election Administration' was held in Ashgabat from 19 to 21 February 2025.	\$5,557.40		
	Administrative expenses (7%)	\$389.01		
	Total for Result 2.1.	\$5,946.41		

Result 2.2. Establishment of a training centre, including a training library at the Central Election Commission.	Technical support in project implementation	\$414.85		
	Administrative expenses (7%)	\$29.04		
	Total for Result 2.1.	\$443.89		
Result 3.1. Analysing trends and relevant examples to increase women's political participation, including the introduction of Temporary Special Measures (TSMs).	Operational expenses	\$476.32		
	Administrative expenses (7%)	\$33.34		
Total for Result 3.1 - Project Management.		\$509.66	\$0.00	\$0.00
Co-financing by the Government of Turkmenistan, excluding general management percentage		\$11,853.72	\$0.00	\$11,853.72
Co-financing by the Government of Turkmenistan, including the general management percentage		\$12,683.46	\$0.00	\$12,683.46
7% for general management support		\$829.74	\$0.00	\$829.74
Contribution from UNDP		\$0.00	\$0.00	\$0.00
Total project expenses for 2024		\$12,683.46	\$0.00	\$12,683.46

Prepared by: Lachin Artykova, Project Manager "Support for the implementation of the National Human Rights Action Plan"

DocuSigned by:
Lachin Artykova
1B05F16D9DC6421...

Approved by: Gulalek Volmammedova, Programme Analyst for Governance, Economic Development, UNDP

DocuSigned by:
Gulalek Volmammedova
AAAFB47BB11A443...